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REVISTA PRESEI 

 

 

 Cum plănuiește Guvernul să redreseze economia cu banii europeni din cel 

mai mare pachet financiar al UE / Pe ce se vor cheltui peste 25 miliarde de 

euro 

Guvernul ar urma să aprobe în ședința de joi un proiect de OUG privind unele 

măsuri pentru elaborarea Planului Naţional de Relansare şi Rezilienţă. Planul este 

necesar ca România să poatp accesa banii europeni care vor fi alocați în cadrul 

Mecanismului de Redresare şi Rezilienţă, în valoare de în valoare de 560 de 

miliarde de euro, în cadrul celui mai mare dosar financiar al UE. Acest mecanism 

este primul și cel mai important pilon al Pachetului de Redresare de 750 de 

miliarde de euro anunțat la sfârșitul lunii mai de Comisia Europeană. Proiectul de 

OUG arată care sunt domeniile și proiectele pe care se vor cheltui circa 25 miliarde 

de euro. 

 Vezi aici OUG privind planul de redresare și reziliență 

Din cele peste 30 de miliarde de euro care îi vor reveni României în pachetul total 

de redresare de 750 de miliarde de euro, până la 25 de miliarde de euro vor fi 

alocate prin intermediul Facilității de Redresare și Reziliență, însemnând fonduri 

europene nerambursabile și credite în condiții avantajoase. 

Ce domenii vor fi finanțate 

 infrastructură pentru sisteme de irigare/umectare a solului pentru combaterea 

riscului de secetă, combaterea eroziunii solului, drenare şi desecare, 

protecţie antigrindină, împăduriri; 

 infrastructură pentru mobilitate urbană, regenerare urbană, turism şi cultură, 

ecologizare platforme industriale, înfiinţare/reabilitare/modernizare 

campusuri şcolare necesare învăţământului profesional şi tehnic, 

reabilitare/modernizare/extindere sisteme centralizate de producere şi 

distribuţie a energiei termice necesare populaţiei; 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-3-24265812-0-oug-privind-planul-redresare-rezilienta.pdf
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 infrastructura din domeniul sănătăţii publice; 

 infrastructură pentru cercetare în domeniul transferului tehnologic; 

 infrastructură de apa-canalizare; 

 infrastructură edilitară: apa-canalizare, 

modernizare/extindere/reabilitare/dezvoltare de drumuri interioare ale 

localităţilor, mobilitate urbană în parteneriat cu localităţile urbane, 

regenerare urbană, sistem de iluminat public, sisteme centralizate de 

alimentare cu energie termică destinate localităţilor rurale limitrofe 

localităţilor urbane 

Ministerul Fondurilor Europene alocă fondurile necesare pregătirii proiectelor pe 

bază de contracte de finanțare, încheiate cu beneficiarii finali de fonduri pentru 

pregătirea proiectelor, în funcție de valoarea estimată a proiectelor de investiții, dar 

nu mai mult de 3% din valoarea estimată a acestora. 

 

Beneficiarii finali ai finanțării: 

 Ministerele de resort în parteneriat cu Agenția Națională de Îmbunătățiri 

Funciare, Autoritatea pentru Administrarea Sistemului Național Antigrindină 

și de Creștere a Precipitațiilor, Administrația Națională Apele Române, 

Regia Națională a Pădurilor – ROMSILVA singure sau în parteneriate 

interinstituționale, sau împreună cu autorități publice centrale/locale sau 

asociații de dezvoltare comunitare care au ca obiect de activitate 

administrarea infrastructurii de gospodărire a apelor, îmbunătățiri funciare, 

protecția antigrindină și creșterea/uniformizarea precipitațiilor și de 

administrare a fondului forestier național, 

 Autorități publice locale din municipii reședință de județ, municipii și orașe 

pentru proiectele de reabilitare/modernizare clădiri publice, în vederea 

scăderii emisiilor de carbon, în categoria de beneficiari finali ai finanțării se 

includ și autoritățile publice centrale. Pentru proiectele din domeniul 

turismului, în categoria de beneficiari finali ai finanțării se include și Regia 

Națională a Pădurilor – ROMSILVA.  
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Mecanismul de alocare a fondurilor, încheiere a contractelor de finanțare, 

monitorizare proiecte, raportare, precum și orice alte măsuri este cel 

prevăzut de OUG 88/2020 privind instituirea unor măsuri, precum și 

acordarea unui sprijin financiar pentru pregătirea portofoliului de proiecte în 

domenii strategice considerate prioritare pentru perioada de programare 

2021- 2027 privind instituirea unor măsuri, precum şi acordarea unui sprijin 

financiar pentru pregătirea portofoliului de proiecte în domenii strategice 

considerate prioritare pentru perioada de programare 2021-2027, destinat 

finanţării prin Programul operaţional Asistenţă tehnică 2014-2020 (POAT 

2014-2020) şi Programul operaţional Infrastructură mare 2014-2020 

(POIM).; 

 Institutele de Sănătate din domeniul oncologic și al bolilor cardio-vasculare, 

inclusiv ATI, precum și unitățile publice sanitare cu activitate spitalicească 

în domeniul oncologic și al bolilor cardiovasculare, inclusiv ATI, unitățile 

sanitare aflate în coordonarea Ministerului Justiției, Ministerul Afacerilor 

Interne, Ministerului Apărării Naționale, Ministerul Transporturilor, 

Infrastructurii și Comunicațiilor , autoritățile publice centrale și locale ; 

 Institute de Cercetare Dezvoltare din România în domeniul cercetării pe 

bază de transfer tehnologic din industria alimentară și agricultură, precum și 

cele din domeniul ingineriei, pentru proiecte de infrastructură pentru 

cercetare în domeniul transferului tehnologic; 

 Operatorii de apă și canalizare pentru proiecte de infrastructură de apă-

canalizare; 

 Autorități publice locale din municipii reședință de județ, municipii și orașe 

în parteneriat cu zonele rurale învecinate pentru proiecte de infrastructură 

edilitară: apă-canalizare, modernizare/extindere/reabilitare/dezvoltare de 

drumuri interioare ale localităților, mobilitate urbană în parteneriat cu 

localitățile urbane, regenerare urbană, sistem de iluminat public, sisteme 

centralizate de alimentare cu energie termică. 

 Inspectoratul General pentru Situații de Urgență și inspectoratele județene 

pentru situații de urgență; 
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 Inspectoratul General pentru Situații de Urgență și unitățile subordonate; 

 Instanțele de judecată din întreaga țară, parchete, Administrația Națională a 

Penitenciarelor, Oficiul Național al Registrului Comerțului, Direcția 

Națională de Probațiune; 

 Autoritatea națională cu rol principal în asigurarea funcției de sprijin 

Comunicații și Informatică în managementul tipurilor de risc, stabilită prin 

HG nr. 557/2016 

Pentru pregătirea proiectelor care vor fi finanțate, bugetele estimate sunt: 

- maxim 700.000 mii lei pentru proiecte de infrastructură pentru sisteme de 

irigare/umectare a solului pentru combaterea riscului de secetă, combaterea 

eroziunii solului, drenare și desecare, protecție antigrindină, împăduriri, precum și 

pentru alte proiecte de infrastructură specifice acestui domeniu; 

- maxim 450.000 mii lei pentru proiecte de infrastructură pentru mobilitate urbană, 

regenerare urbană, turism, ecologizare platforme industriale, 

înființare/reabilitare/modernizare campusuri școlare necesare învățământului 

profesional și tehnic, reabilitare/modernizare/extindere sisteme centralizate de 

producere și distribuție a energiei termice necesare populației; 

- maxim 500.000 mii lei pentru proiecte de infrastructură din domeniul sănătății 

publice pentru extinderea/reabilitarea/modernizarea clădirilor destinate spitalelor, 

inclusiv dacă este cazul înființarea de unități spitalicești noi, precum și dotarea cu 

echipamente medicale, refuncționalizarea unităților spitalicești, precum și pentru 

alte categorii de măsuri necesare creșterii rezilienței unităților medicale care 

desfășoară activități în domeniul oncologiei și bolilor cardio-vasculare și ATI; 

- maxim 125.000 mii lei pentru proiecte de infrastructură pentru cercetare în 

domeniul transferului tehnologic; 

- maxim 250.000 mii lei pentru proiecte de infrastructură de apăcanalizare; 

- maxim 250.000 mii lei pentru proiecte de infrastructură edilitară; 
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- maxim 40.000 mii lei pentru infrastructura de creștere a rezilienței comunităților 

în situații de urgență prin extinderea rețelei de subunități de intervenție din 

structura inspectoratelor pentru situații de urgență; 

- maxim 8.500 mii lei pentru gestionarea unor situații cu impact mare și 

probabilitate scăzută generate de manifestarea riscurilor; 

- maxim 250.000 mii lei pentru proiecte de infrastructura din sistemul judiciar 

pentru construcția, reabilitarea si modernizarea clădirilor destinate instituțiilor din 

domeniul justiției, 

- maxim 10.000 mii lei pentru proiecte de infrastructură în domeniul 

comunicațiilor și tehnologiei informației. 

Beneficiarii finali ai fondurilor pentru elaborarea documentațiilor tehnico-

economice au obligația de a iniția toate măsurile necesare pentru a obține finanțare 

în cadrul PNRR cu respectarea procedurilor legale naționale și europene în 

domeniu și ulterior după încheierea acordurilor de finanțare să solicite la 

rambursare întreaga sumă alocată pentru pregătirea documentațiilor tehnico-

economice. Fondurile reprezentând contravaloarea documentațiilor tehnico-

economice rambursate se fac venit la bugetul de stat în condițiile legii. 

 

Pentru sistemul de guvernanță al PNRR respectiv pentru elaborarea, negocierea, 

aprobarea, decontarea de cheltuieli, monitorizarea, monitorizarea reformelor 

precum și raportarea PNRR se înființează în cadrul Ministerului Fondurilor 

Europene o structură de specialitate cu un număr de 30 posturi cu denumirea: 

Direcția Generală Management Mecanism de Redresare și Reziliență denumită în 

continuare DG MMRR. 

Mecanismul de redresare și reziliență (MRR) este un instrument propus de Comisia 

Europeană la 28 mai 2020, prin Propunerea de regulament al Parlamentului 

European și al Consiliului de instituire a Mecanismului de redresare și reziliență. 

 

În prezent, propunerea de regulament menționată se află în proces decizional, 

urmând să fie aprobată în procedura legislativă ordinară de Consiliul Uniunii 

Europene și Parlamentul European.  
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O serie de elemente esențiale ale Mecanismului au fost stabilite în cadrul 

negocierilor privind Cadrul Financiar Multianual 2021-2027 cu ocazia Consiliului 

European desfășurat in perioada 17-21 iulie 2020. 

 

Pentru instrumentul de finanțare „Mecanismul de redresare și reziliență” este 

necesară elaborarea Planului Național de Redresare și Reziliență (PNRR) prin care 

urmează a fi stabilite domeniile prioritare de investiții ale României pentru ieșirea 

din criză, relansarea economică și creșterea capacității de reziliență a României 

care are fixat ca termen pentru elaborarea primului draft al planului național luna 

octombrie 2020, urmând ca negocierile să se deruleze până în luna aprilie 2021 în 

vederea emiterii deciziei Comisiei Europene de aprobare a planului național. 

 

Eligibilitatea cheltuielilor în cadrul PNRR 2021-2026 începe cu data de 01 

februarie 2020. 

 

Proiectele de infrastructură necesită perioade de timp de aproximativ 1-2 ani pentru 

pregătirea și elaborarea documentațiilor tehnico-economice, respectiv pentru 

elaborarea și aprobarea Studiului de Fezabilitate și/sau a Proiectului Tehnic de 

Execuție, cu impact asupra ritmului de implementare 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ajutoare pentru magazinele din mall-uri care au fost închise: Circa 3.000 de 

firme vor primi 160 milioane lei 

Guvernul discută în ședința de joi un proiect de OUG privind acordarea de sprijin 

financiar din fonduri naționale pentru unele firme care nu au desfățurat activitate în 

starea de urgență, în contextul crizei COVID-19. Actul normativ se referă la 

firmele din centrele comerciale mari care au avut activitatea întreruptă total pentru 

o perioada de cel puțin două luni conform Ordonanțelor militare. Ajutorul va fi 

pentru plata unui procent din chiriile datorate. 

Sprijinul va fi din fonduri externe nerambursabile și va fi acordat de Ministerul 

Economiei, Energiei și a Mediului de Afaceri (MEEMA) . 
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Un sistem informatic integrat va fi proiectat și dezvoltat de Serviciul de 

Telecomunicații Speciale (STS) pe baza cerințelor operaționale furnizate de 

MEEMA, în scopul gestionării acordării sprijinului financiar pentru beneficiarii 

schemei de ajutor de stat. 

 

Se va crea un mecanism financiar specific care să permită MEEMA să finanțeze 

întreprinderile într-un termen foarte scurt. 

 

Bugetul alocat pentru acordarea ajutorului de stat în cadrul Schemei sunt în valoare 

totală de 160.000.000 lei. 

 

Numărul estimat de beneficiari ai ajutorului de stat este de maxim 3.000. 

 

Cererile de finanțare depuse în cadrul programului vor fi selectate la finanțare pe 

baza principiului primul venit-primul servit, respectiv criterii de eligibilitate 

stabilite pe baza prezentei ordonanțe de urgență și a procedurii de implementare ce 

va fi elaborată și aprobată de MEEMA în maxim 15 zile de la intrarea în vigoare a 

prezentei ordonanțe de urgență. 

 

Tipuri de instrumente: 

 Ajutor de stat nerambursabil din fonduri publice pentru a acoperi o parte din 

costurile cu chiriile pentru întreprinderile a căror activitate a fost suspendată 

de Guvern pe perioada stării de urgență și a stării de alertă, respectiv pentru 

perioada 16 martie 2020 - 15 iunie 2020. 

 Granturile vor reprezenta echivalentul a 50% din valoarea chiriei aferentă 

lunii februarie 2020 pentru maxim 3 luni (15 martie-15 iunie 2020), acordate 

potrivit modalităților prevăzute în ordonanța de urgență, fără a depăși 

800.000 euro/beneficiar . 

 Granturile au ca sursă de finanțare fondurile naționale nerambursabile și va 

exista o obligație de cofinanțare proprie a beneficiarilor în cadrul 

Programului, destinate întreprinderilor a căror activitate curentă a fost 

întreruptă prin ordonanțe militare. 
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Granturile se acordă pe bază de contract de finanțare al ajutorului de stat încheiat 

cu respectarea prevederilor legale naționale, întreprinderilor înfiinţate în baza 

prevederilor Legii societăţilor nr. 31/1990, republicată, cu modificările şi 

completările ulterioare, ale Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 6/2011 pentru 

stimularea înfiinţării şi dezvoltării microîntreprinderilor de către întreprinzătorii 

debutanţi în afaceri, aprobată cu modificări prin Legea nr. 301/2011, cu 

modificările şi completările ulterioare, sau ale Legii nr. 1/2005 privind organizarea 

şi funcţionarea cooperaţiei, republicată, cu modificările ulterioare, şi care 

îndeplinesc, la data depunerii cererii de finanţare, condiţiile de eligibilitate 

prevăzute în schema de ajutor de stat, inclusiv cele impuse de legislaţia în 

domeniul ajutoarelor de stat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD și ALDE vor reintroduce în Parlament majorarea pensiilor cu 40%. 

Orban amenință că va ataca legea la CCR 

Orban avertizează că orice cheltuială în plus se va întoarce împotriva românilor. 

Guvernul ar putea ataca legea la CCR 

Liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu a anunțat că OUG privind rectificarea 

bugetară va fi modificată, în comisiile parlamentare, astfel încât pensiile să fie 

majorate cu 40%, precum prevedea legea în forma anterioară, și nu cu 14%, așa 

cum dorește Guvernul. Anterior, miercuri, liderul deputaților PSD, Alfred Simonis, 

a anunțat că parlamentarii vor respinge articolul care prevede majorarea pensiilor 

cu doar 14% și vor vota revenirea la creșterea punctului de pensie cu 40%. 

"Vom modifica Ordonanța de Urgență a Guvernului care privește rectificarea 

bugetară. O să o modificăm pentru că ea prevede majorarea pensiilor cu doar 14% 

și nu cu 40% așa cum spune legea. Nu vom tolera furtul din banii care se cuvin 

pensionarilor și nu vom accepta să fie bani pentru cumpărat parlamentari, pentru 

echipamente la suprapreț, pentru servicii secrete, pentru avioane și rachete și 

tocmai când ajungem la mărirea pensiilor bugetul se termină! 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/psd-si-alde-vor-reintroduce-in-parlament-majorarea-pensiilor-cu-40-orban-ameninta-ca-va-ataca-legea-la-ccr-1362210#highlight-1362210-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/psd-si-alde-vor-reintroduce-in-parlament-majorarea-pensiilor-cu-40-orban-ameninta-ca-va-ataca-legea-la-ccr-1362210#highlight-1362210-1
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Domnilor Iohannis și Orban, nu vi se pare ciudat că doar atunci când este vorba de 

bani pentru pensionarii cu pensii mici și pentru alocații pentru copiii țării, brusc, 

țara este în pericol de faliment??? 

Reveniți cu picioarele pe pământ pentru că și dacă ați scăpat de votul din 

Parlament riscați să nu scăpați de furia poporului pe gâtul căruia țineți apăsat 

piciorul!", a scris, pe Facebook, senatorul Călin Popescu Tăriceanu. 

Un anunț similar a fost făcut anterior de liderul deputaților social-democrați. 

"Astăzi am convocat ședința Birourilor Permanente Reunite ale Camerei 

Deputaților și Senatului. Am distribuit către comisii rectificarea bugetară și 

probabil că săptămâna viitoare și vom elimina acea diminuare a majorării punctului 

de pensie, cu 26%, pe care a făcut-o Guvernul Orban", a spus Alfred Simonis. 

Orban avertizează că orice cheltuială în plus se va întoarce împotriva românilor. 

Guvernul ar putea ataca legea la CCR 

Premierul Ludovic Orban a făcut apel la membrii Legislativului să fie responsabili 

și să voteze rectificarea bugetară în forma înaintată de Guvern. 

El spune că orice cheltuială suplimentară introdusă în dezbaterea ordonanței de 

urgență referitoare la rectificarea bugetară se va întoarce împotriva tuturor 

românilor. 

„Solicit parlamentarilor să susțină OUG de rectificare a bugetului, pentru că e 

construită analizelor, studiilor de impact și a resurselor efective de care dispunem. 

Orice cheltuială suplimentară introdusă în dezbaterea OUG se va întoarce 

împotriva tuturor românilor, va accentua dezechilibrele și riscă să compromită 

perspectivele de relansare economică pe care le-am construit pe termen mediu și 

lung. 

Și așa am făcut eforturi extrem de mari pentru a găsi resurse să creștem veniturile 

unor categorii importante, să creștem punctul de pensie, să găsim resurse pentru a 

susține creșterea alocațiilor pentru copii, pentru administrațiile locale pentru a 

putea face față în lupta cu pandemia”, a afirmat prim-ministrul Orban. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/orban-parlamentarii-sa-fie-responsabili-si-sa-voteze-rectificarea-bugetara-si-asa-am-facut-eforturi-pentru-pensii-si-alocatii-1361915
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Întrebat ce va face dacă Parlamentul respinge articolul care prevede majorarea 

pensiilor cu doar 14% și revenirea la creșterea punctului de pensie cu 40%, el a 

răspuns că va ataca la CCR orice modificare a ordonanței, pentru că nu sunt 

resurse. 

„Proiectul a fost votat de mult. Nu a avut la bază nimic, niciun fel de analiză, de 

prognoză. A fost adoptat într-o perioadă în care nu era pandemie, nu era criză 

economică. Trăim într-o nouă realitate. PSD trebuie să înțeleagă că acest mod 

iresponsabil de a face politică nu mai poate continua, pentru că va face rău fiecărui 

român”, mai spune Orban. 

În rectificare bugetară aprobată la mijlocul lunii trecute de Executiv, portofoliile 

privind Sănătatea, Educaţia şi Munca vor primi mai mulți bani. De asemenea, cresc 

alocaţiile, pensiile şi salariile din domeniile aflate în prima linie a luptei cu 

pandemia. Creşte, însă, şi deficitul bugetar. 

Ministrul finanţelor, Florin Cîţu, spunea că economia a scăzut cu 3,9% în primul 

semestru al acestui an, iar deficitul bugetar era estimat la 8,6% din PIB. 

“Efortul bugetar pentru majorarea alocaţiilor cu 20% se ridică la circa 600 de 

milioane de lei, iar cel pentru majorarea pensiilor (creștere cu 14% a punctului de 

pensie) ajunge la aproape 4 miliarde de lei în plus la bugetul pensiilor”, a precizat 

Florin Cîțu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Șoferii profesioniști ar putea fi scutiți de plata impozitului pe venit, la fel ca 

angajații din IT. Proiect PSD adoptat de Senat 

O propunere legislativă adoptată astăzi de senatori prevede scutiri de taxe pentru 

șoferii de TIR și de autocar. Inițiativa, depusă de mai mulți parlamentari PSD, 

prevede scutirea de impozitul pe venit și reducerea cu 3,75% a 

contribuției la asigurările sociale, până în 2028. 

Iniţiatorii arată, în expunerea de motive, că sectorul transporturilor nu a beneficiat 

niciodată de facilităţi la în România, în condițiile în care nu doar țara noastră, ci și 

Europa se confruntă cu un deficit de șoferi profesioniști. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/guvernul-a-aprobat-rectificarea-bugetara-ce-domenii-primesc-mai-multi-bani-si-cat-costa-marirea-pensiilor-si-alocatiilor-1353211
https://senat.ro/Legis/Lista.aspx?cod=22982
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„Șoferii profesioniști din România se formează în țară noastră, în întreprinderile de 

la noi și migrează spre țările din vestul UE, pentru salarii mai mari. Totodată, 

aceeași mare problemă, a deficitului de conducători auto profesioniști, este 

semnalată și în țara noastră, aceasta nefiind una nouă. Conducătorii auto pleacă din 

țară din cauza salariilor mici, iar întreprinderile nu au capacitatea financiară de a 

mări salariile, cu taxele aferente”, se arată în expunera de motive. 

România are un deficit de circa 45 000 de șoferi profesioniști și „un număr 

considerabil de vatmani”, iar operatorii de transport sunt nevoiți să țină în garaje 

între 10 și 15% din vehicule, mai spun inițiatorii. 

„O primă măsură de facilitare și de suport care trebuie și poate fi acordată 

este modificarea legislativă care propane ca, asemenea persoanelor care lucrează în 

induslria IT, și șoferii profesioniști din România să beneficieze de subvenționarea 

impozitului pe venit”, se mai arată în expunerea de motive. 

Conform proiectului de lege, șoferii de transport de persoane, inclusiv transport 

public, și șoferii de transport marfă vor fi scutiți de impozitul pe venit până la 

finalul anului 2028. 

De asemenea, „în perioada cuprinsă între data intrării în vigoare a prezenței legi și 

data de 31 decembrie 2028 inclusiv, pentru persoanele fizice care 

realizează venituri din salarii și asimilate salariilor realizate în baza contractelor 

individuale de muncă încheiate cu angajatori care desfășoară activități în domeniile 

transport de călători sau transport de marfă și care se încadrează în condițiile 

prevăzute la art. 60 pct. 5*, cota contribuției de asigurări sociale prevăzută la art. 

138 se reduce cu 3,75 puncte procentuale”. 

Șoferii profesioniști vor fi scutiți și de la plata asigurărilor de sănătat și de 

contribuția la Pilonul II de pensii, conform proiectului. 

Senatul este prima cameră sesizată pentru acest proiect de lege. Camera 

Deputaților este for decizional. 

(Sursa: Digi 24) 
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 PSD vrea să dea 2.000 de lei profesorilor pe perioada pandemiei și 1.500 de 

lei personalului auxiliar din școli 

PSD a depus miercuri, la Parlament, un proiect de lege semnat de 5 parlamentari 

PSD, în frunte cu președintele partidului, Marcel Ciolacu, prin care propun 

acordarea unor stimulente de risc în valoare de 2.000 de lei pentru cadrele 

didactice și de 1.500 de lei pentru personalul auxiliar din școli, pe perioada stării 

de urgență sau de alertă. 

Stimulentele ar urma să fie acordate pentru riscul pe care și-l asumă profesorii și 

nu se cuprinde în baza lunară de calcul al contribuției de asigurări sociale, 

contribuției de asigurări sociale de sănătate, respectiv al contribuției asiguratorii 

pentru muncă. 

Inițiatorii proiectului susțin că „atât cadrele didactice, cât și personalul didactic 

auxiliar și personalul nedidactic din învățământul de stat vor fi implicați direct în 

lupta cu pandemia și vor fi extrem de expuși”. 

Proiectul de lege poate fi consultat AICI. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cristian Ştefan, BNR: Se impune revizuirea sistemului legislativ aplicat IFN 

Intervențiile noastre, atât cele deja materializate cât și cele pregătite pentru etapa 

imediat următoare, vizează atenuarea efectelor negative asupra debitorilor, precum 

și asigurarea premiselor pentru ca instituțiile să-și poată concentra eforturile și 

fondurile de care dispun către continuarea activității de creditare. Astfel, pe diferite 

paliere, instituțiile financiare nebancare vor putea reduce temporar costul de 

reglementare, pentru a canaliza astfel de economii către susținerea activității de 

bază", spune Cristian Ștefan, Director Direcția Reglementare și Autorizare, BNR, 

într-un interviu acordat revistei Piaţa Financiară. 

"Perioada pe care o traversăm impune implicarea autorităților pentru sprijinirea 

mediului de afaceri, iar în cazul BNR, obiectivul principal al acestui demers este 

asigurarea stabilității financiare, inclusiv pe palierul creditării non-bancare”, mai 

spune Cristian Ștefan. 

https://s.iw.ro/gateway/g/ZmlsZVNvdXJjZT1odHRwJTNBJTJGJTJG/c3RvcmFnZTA2dHJhbnNjb2Rlci5yY3Mt/cmRzLnJvJTJGc3RvcmFnZSUyRjIwMjAl/MkYwOSUyRjAyJTJGMTIyMzE5Ml8xMjIz/MTkyX1Byb2llY3QtZGUtbGVnZS1zdGlt/dWxlbnRlLXByb2Zlc29yaS5wZGYmaGFz/aD0wOWViODNhMWY4NDM2NDRkYTcwZWI3ZTAzMjg1OGFiNA==.pdf
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"Experiența acumulată în perioada de aplicare a legislației în domeniu este o 

bogată sursă informațională pentru analizarea de către BNR, în calitate de 

autoritate cu competențe de monitorizare/supraveghere, a necesităților de revizuire 

a cadrului de reglementare. Avem în vedere identificarea de soluții noi sau 

îmbunătățite, care să întărească instrumentarul autorității competente, soluții 

conectate actualei realități a ecosistemului creditorilor nebancari. 

O eventuală ajustare legislativă trebuie să asigure, pe de o parte, sporirea rezilienței 

IFN, inclusiv prin măsuri de întărire a guvernanței afacerii, palier care va viza, 

desigur, și industria leasingului și, pe de altă parte, evitarea supra-reglementării 

segmentelor de piață a căror activitate s-a demonstrat că nu poate impacta 

stabilitatea financiară". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Proiectul de lege care permite Camerei de Comerț să se asocieze cu 

dezvoltatorii Iulius Mall și să construiască 14 turnuri în curtea Romexpo, 

aprobat de Camera Deputaților cu votul PNL, PMP și PSD 

Legea care permite Camerei de Comerț să se asocieze cu dezvoltatorii Iulius Mall 

și să construiască 14 turnuri în curtea Romexpo, aprobată de Camera Deputaților, 

cameră decizională. Proiectul a trecut cu votul PSD, PNL și PMP și prevede 

transmiterea din proprietatea statului, cu titlu gratuit, Camerei de Comerţ şi 

Industrie a României a terenurilor proprietate privată a statului aflate în folosinţa 

gratuită a acestei instituţii. Terenul de la Romexpo, de 46 de hectare, este doar unul 

dintre ele. USR și UDMR au votat împotrivă și au anunțat că intenţionează să atace 

la Curtea Constituţională proiectul. 

 

Proiectul a fost votat cu 178 voturi ''pentru'', 45 ''împotrivă'' şi 13 abţineri. 

USR a catalogat proiectul de lege drept ”un tun imobiliar în valoare de sute de 

milioane de euro dat, astăzi, în Parlament cu ajutorul PMP, PNL și PSD”. 
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Cătălin Drulă, liderul deputaților USR, a propus retrimiterea proiectului la Comisie 

pentru evaluare, dar cererea a fost respinsă. Mai mult, Cătălin Drulă a propus ca 

terenul să fie scos la licitație publică pentru a obține cel mai bun preț iar banii să 

fie folosiți în interesul cetățenilor. 

 

“Ce se întâmplă azi în Parlamentul României, prin acest proiect de lege, este un tun 

imobiliar transpartinic. PMP a inițiat legea, PNL a pus-o pe ordinea de zi și PSD o 

susține. E vorba de devalizarea statului român de un teren de 46 de hectare din cea 

mai bună zonă a Capitalei. Valoarea estimată este în zona milioanelor de euro, 

poate 300-400 milioane. Este vorba despre aceeași sumă pe care o investim, anual, 

în drumurile naționale și autostrăzile din România, sau costul construcției unei 

autostrăzi, ca să ne facem un ordin de mărime. Asistăm la o devalizare a statului cu 

mâna Parlamentului.”, a declarat Cătălin Drulă în Parlament. 

Deputatul USR a conchis că Uniunea va aduna semnăturile necesare pentru a 

contesta proiectul PMP, votat de PNL și PSD, la Curtea Constituțională a 

României. 

Senatul, în calitate de primă Cameră sesizată, a adoptat proiectul de Lege în ședința 

din 16 iulie 2020. 

Ce prevede exact proiectul de lege adoptat de Camera Deputaților: 

 Terenurile proprietate privată a statului transmise în folosinţa gratuită a 

Camerei Naţionale până la data intrării în vigoare a prezentei legi, care nu 

sunt revendicate, se transmit cu titlu gratuit în proprietatea Camerei 

Naţionale, în vederea desfăşurării activităţii specifice cu caracter de 

continuitate. 

 Guvernul României, prin Autoritatea Naţională pentru Restituirea 

Proprietăţilor, emite, în termen de 30 de zile de la data intrării în vigoare a 

prezentei legi, hotărârea prin care se transmite cu titlu gratuit dreptul de 

proprietate pentru terenurile prevăzute la alin.(11) şi, respectiv, în termen de 

30 de zile de la data soluţionării definitive a cererilor de revendicare, pentru 

terenurile prevăzute la alin.(12). 
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 Terenurile dobândite de Camera Naţionalăîn condiţiile prezentei legi nu pot 

fi vândute şi nu li se poate schimba destinaţia stabilităconform alin.(11) timp 

de 30 de ani de la data dobândirii dreptului de proprietate. 

 Camera are şi poate constitui societăţi şi orice alte forme de asociere 

economică necesare desfăşurării activităţii specifice, cum sunt, dar fară a fi 

limitative, cele pentru organizarea de târguri şi expoziţii, pentru publicitate 

şi reclamă comercială, protecţia proprietăţii intelectuale şi orice alte 

activităţi şi prestări de servicii în folosul comunităţii de afaceri, inclusiv 

pentru implicarea în realizarea de proiecte de dezvoltare urbanădurabilă 

menite să susţină mediul de afaceri; 

 

Despre proiectul imobiliar de la Romexpo 

 

14 turnuri, cu înălțimea de până la 42 de etaje, locuințe și un mall, ar putea fi 

construite în incinta Romexpo, pe terenul de circa 33 de hectare, care aparține 

statului român. Societatea Romexpo SA a inițiat un Plan Urbanistic Zonal prin care 

și-a arătat intenția de a realiza proiectul, iar acesta a primit deja aviz de 

oportunitate de la Primăria Capitalei. În toamna anului 2017, o firmă parte a 

Grupului Iulius, controlat de Iulian Dascălu, dezvoltatorul mall-ului de lângă 

Palatul Culturii din Iași, a semnat un acord cu CCIR și Romexpo prin care s-a 

angajat să dezvolte proiectul imobiliar la Romexpo. 

 

Potrivit proiectului afișat pe site-ul Primăriei Capitalei, se dorește construirea unui 

turn de 42 de etaje spre bd. Poligrafiei și a unuia de 24 de etaje spre bulevardul 

Mărăști, în spatele celor două turnuri City Gate. Lângă cele două turnuri noi, se 

propune construirea a două clădiri cu 4 subsoluri, parter și două etaje, centre 

comerciale. 

În continuare, spre bulevardul Poligrafiei, se mai propune construirea a 3 blocuri, 

unul de 26 de etaje, unul de șapte și unul de 28, toate cu patru niveluri de parcare 

în subsol. În spatele Crown Plaza, spre o arteră nou propusă, se propune 

construirea a două turnuri de 27 de etaje, legate între ele de o bară, un bloc de 8 

etaje, iar alături, practic în spatele Romexpo, încă două turnuri de 26 de etaje.  
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Spre bulevardul Expoziției, lângă Niro Tower, se propune construirea a încă 3 

turnuri, unul de 25 etaje și două de 28 de etaje. 

 

La intersecția bd. Expoziției cu bd. Mărăști, lângă clădirea World Trade Center, se 

propune construirea a încă trei turnuri, unul de 35 etaje, unul de 32 și unul de 25 

etaje. Turnurile vor adăposti birouri, servicii și comerț 

 

Indicatorii urbanistici propuși sunt: înălțimea maximă - 184 m, POT 70%, CUT 4. 

Suprafața terenului care a generat PUZ-ul este 329.954 mp. 

 

Planul Urbanistic Zonal se află în faza de elaborare, următorul pas fiind obținerea 

avizului de urbanism, a avizelor de specialitate și aprobarea în Consiliul General. 

Apoi urmează faza de autorizare. 

 

Cum s-a asociat Romexpo cu Iulian Dascălu 

 

În 2004, Guvernul Năstase a dat o hotărâre prin care terenul Romexpo a fost 

transferat din administrarea CCIR în cea a Regiei Autonome „Administrația 

Patrimoniului Protocolului de Stat“. Tot atunci, Camera de Comerț și Industrie a 

României a primit dreptul de folosință gratuită pe o perioadă de 49 de ani. Clădirile 

de pe teren sunt în proprietatea Romexpo SA. 

 

În iulie 2017, Camera de Comerț și Industrie a României anunța: "Grupul Iulius și 

Camera de Comerț și Industrie a României (CCIR) negociază un parteneriat prin 

care să modernizeze complexul expozițional Romexpo și să construiască un proiect 

imobiliar mixt în jurul acestuia, potrivit unor surse din piață". 

 

Câteva luni mai târziu, în Monitorul Oficial Partea a IV-a nr. 3279 din 13.09.2017 

apărea menționat contractul de asociere dintre CCIR, firma Stoneberg și Romexpo, 

încheiat pentru o perioadă de 1 an, cu posibilitate de prelungire, pentru construirea 

proiectului imobiliar.  
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Contractul mai prevedea: înstrăinarea către respecttiva sociatate comercială a 

clădirilor secundare din complexul expozițional pentru suma de 3 milioane de 

euro, pentru a le demola, obligația ca firma să construiască pe cheltuiala sa 

pavilioanele B (o investiție de minim 2 milioane de euro) și închirierea 

Pavilionului A, pentru o perioadă de 10 ani societății Stoneberg pentru suma de 

minim 600.000 euro/an. 

 

”Adunarea Generală Extraordinară a acționarilor a luat act de (...) intenția 

dezvoltatorului de a dobândi în condițiile legii, a dreptului de proprietate asupra 

terenului, astfel cum este identificat în Contractul de asociere, necesar pentru 

realizarea de către Dezvoltator a investiției referitoare la Project; dobândirea de 

către CCIR, în condițiile legii și ale Contractului de asociere, de la Stoneberg, a 

dreptului de proprietate asupra terenului CCIR, astfel cum este identificat în 

Contractul de asociere, în schimbul renunțării la dreptul de folosință gratuită 

asupra terenului aferent proiectului Dezvoltatorului, excluzând terenul CCIR, cu 

privire la care dreptul de folosință gratuită va înceta prin consolidarea 

patrimoniului CCIR a dreptului de proprietate deplină asupra acestuia; CCIR în 

schimbul renunțării la dreptul de folosință primește un drept de proprietate prin 

încheierea unui contract de schimb cu dezvoltatorul; participarea CCIR în 

consorțiul constituit împreună cu Stoneberg - S.R.L. cu scopul de a participa la 

licitația (vânzarea) organizată de Regia Autonomă - Administrarea Patrimoniului 

Protocolului de Stat sau altă entitate abilitată legal având ca obiect terenul în 

speță”, se arată Hotărârea AGA publicată în Monitorul Oficial 3279/13 septembrie 

2017. 

În martie 2019, între cele trei părți a fost încheiat un ”acord de confirmare a 

asocierii”. 

 

”CCIR și Romexpo declară că își doresc, în continuare, să optimizeze activitățile 

curente și să contribuie la dezvoltarea zonei aferente Complexului Expozițional 

Romexpo, prin diversificarea serviciilor și facilităților oferite expozanților, 

clienților și altor beneficiari și parteneri, precum și prin includerea Complexului 

Expozițional Romexpo în circuitul expozițional internațional, însă nu dețin 

resursele financiare necesare pentru o astfel de dezvoltare.  
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Stoneberg S.R.L., parte a Grupului Iulius, în calitate de Dezvoltator, declară că își 

dorește, în continuare, dezvoltarea pe teren, pe costul și în proprietatea sa 

exclusive, a unui proiect imobiliar mixt comercial de anvergură care să contribuie 

la creșterea potențialului zonei și a atractivității activităților existente, care necesită 

investiții complexe și, implicit, vizează un termen semnificativ de amortizare a 

investițiilor, respectiv de exploatare, care depășesc durata dreptului de folosință 

gratuită acordat CCIR, dar este îndestulător în cazul constituirii unui drept real 

asupra terenului prevăzut la punctul 1. 

Părțile declară că pentru atingerea obiectivelor de la punctele 2 și 3 vor depune 

toate eforturile rezonabile pentru a identifica și implementa diferite structuri și 

modalități juridice, prevăzute de lege, care să permită atingerea acestor obiective 

într-o manieră cât mai apropiată de cea avută în vedere potrivit contractului de 

asociere autentificat sub nr. 2172/20.09.2017 și potrivit intereselor patrimoniale 

individuale ale acestora, urmând să încheie noi înțelegeri contractuale specifice 

care să reflecte în mod explicit aceste structuri, modalități și interese. Stoneberg 

declară că, pe cheltuiala sa exclusivă și în numele CCIR și, respectiv, Romexpo, 

care, la rândul lor își exprimă acordul, va realiza planurile urbanistice necesare 

pentru dezvoltarea proiectului imobiliar corespunzător asocierii, care implică 

demersurile legale specifice de avizare, proiectare etc.;”, se arată într-o hotărâre a 

AGA Romexpo, publicată în Monitorul Oficial 1280/21 martie 2019. 

 

CCIR s-a obligat să facă demersuri pentru a obține dreptul real de proprietate 

asupra terenului pe care este amplasat Romexpo, ceea ce obține prin legea adoptată 

miercuri de Camera Deputaților. 

Complexul Romexpo este foarte prost întreținut și folosit mult sub valoarea sa, însă 

terenul este unul dintre cele mai valoroase din București, iar beneficiile pe care le 

obține statul român trebuie să fie substanțiale. 

Pe 1 iunie, Camera de Comerț și Industrie a prezentat proiectul de la Romexpo în 

mod public. Potrivit prezentării făcute, proiectul propune revitalizarea și integrarea 

Romexpo în circuitul internațional și o investiție de 2,87 miliarde de euro. 

 

https://ccir.ro/2020/06/02/proiect-pentru-romania-camera-de-comert-si-industrie-si-compania-iulius-propun-cea-mai-mare-dezvoltare-mixta-din-europa-o-investitie-de-peste-287-miliarde-de-euro/
https://ccir.ro/2020/06/02/proiect-pentru-romania-camera-de-comert-si-industrie-si-compania-iulius-propun-cea-mai-mare-dezvoltare-mixta-din-europa-o-investitie-de-peste-287-miliarde-de-euro/
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”Conceptul proiectului gravitează în jurul unei componente culturale dominante, 

un omagiu adus marilor valori autohtone. Aici va fi primul Muzeu de Artă din 

România dedicat exclusiv sculptorului Constantin Brâncuși, care va deveni un 

simbol național, dar cu rezonanță internațională. Totodată, pavilionul central va fi 

reconfigurat în Sala multifuncțională „George Enescu”, oferind Capitalei un spațiu 

artistic la standarde internaționale, care să stimuleze potențialul mediului cultural 

contemporan și care, prin evenimentele găzduite, să devină o atracție pentru 

publicul de entertainment inclusiv din afara țării. Proiectul integreză pavilioanele 

expoziționale Romexpo, pe care le reconfigurează și modernizează într-un Centru 

de Conferințe și Congrese de anvergură”, se arată în comunicatul transmis de 

CCIR. 

Proiectul propune și amenajarea unui parc, pe 30% din teren, între clădirile de 

birouri și locuințe, 12.000 de locuri de parcare și va genera 30.000 de noi locuri de 

muncă, spun inițiatorii. 

 

”Într-o simbioză cu atracțiile socio-culturale va fi și ansamblul de retail, care 

completează conceptul de lifestyle center. Branduri premium, zone de servicii, cele 

mai noi concepte de entertainment și petrecere a timpului liber vor fi parte din 

oferta celui mai impresionant proiect mixed-use din Europa. Proiectul înglobează 

cel mai mare spațiu destinat producătorilor și comercianților autohtoni, într-un 

concept de fresh market dezvoltat în premieră în România. Totodată, va fi accesibil 

un centru al antreprenoriatului românesc, unic în țară, facilități de tip coworking 

capabile să genereze oportunități pentru mediul de business local. Un element 

inedit este și Muzeul de Istorie Monetară, o inițiativă în premieră națională, dar și 

cel mai mare Oceanariu din țară, un adevărat parc acvatic, care va reprezenta un 

nou punct de interes turistic. Ca o funcțiune complementară unui centru 

expozițional de anvergură va fi realizat și un hotel de 5 stele, în linie cu exigențele 

unei capitale europene”, a mai comunicat CCIR. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Proiect adoptat de Senat: Defaimarea drapelului Romaniei sau a imnului 

national va fi pedepsita cu pana la 3 ani de inchisoare 

Senatul a adoptat miercuri, 2 septembrie, in calitate de prima camera sesizata, 

initiativa legislativa a PMP care prevede pedeapsa cu inchisoarea intre 6 luni si 3 

ani pentru defaimarea drapelului Romaniei sau a imnului de stat. 

 

In favoarea initiativei au votat senatorii PSD si PNL, iar impotriva cei de 

la USR si UDMR. 

 

Potrivit proiectului de lege, "profanarea drapelului Romaniei, intonarea imnului 

national al Romaniei cu alt text sau cu alta partitura decat cele stabilite de lege, cu 

intentia de a defaima drapelul Romaniei sau imnul national al Romaniei, precum si 

orice alta manifestare publica savarsita cu aceeasi intentie, se pedepseste 

cu inchisoare de la 6 luni la 3 ani". 

 

Semnatarul initiativei, deputatul PMP Marius Pascan, a sustinut ca proiectul vine 

in contextul in care fiecare stat membru al Uniunii Europene duce o politica de 

castigare a respectului, inclusiv prin instrumentul legislativ, el dand exemplu in 

acest sens, Germania, tara despre care a spus ca sanctioneaza penal orice 

manifestari impotriva simbolurilor nationale. 

 

"In epoca globalizarii, consideram ca simbolurile nationale trebuie aparate de lege 

in mod concret si eficace", a precizat Pascan, potrivit G4media. 

 

Propunerea legislativa urmeaza sa fie transmisa Camerei Deputatilor, care este 

forul decizional in acest caz. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/stiri/inchisoare/
https://www.g4media.ro/defaimarea-drapelului-romaniei-sau-a-imnului-national-va-fi-pedepsita-cu-pana-la-3-ani-de-inchisoare-proiect-adoptat-de-senat.html
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 Elevii ar putea avea zile libere după alegeri. Ce a discutat președintele cu 

miniștrii Educației și Sănătății 

Elevii ar putea avea zile libere după alegerile din 27 septembrie pentru ca școlile să 

fie dezinfectate ca urmare a procesului de vot. Întrebat despre această necesitate, 

președintele Klaus Iohannis a susținut că trebuie găsite soluțiile cele mai bune 

pentru „o dezinfecție profundă”, precizând că a discutat acest lucru cu 

reprezentanții guvernului. 

 

"Sunt perfect de acord că trebuie să se găsească soluţiile cele mai bune pentru a 

face o dezinfecţie profundă după ziua alegerilor. Este foarte clar că activitatea în 

şcoli va fi puternic deranjată de aceste alegeri locale, fiindcă amenajarea secţiilor 

de votare nu se poate face peste noapte, deci cel puţin o zi sau două înainte de vot 

şcoala va trebui să fie liberă pentru instalarea secţiilor de votare, iar după ziua 

votului este foarte clar că e nevoie de o perioadă pentru a face o dezinfecţie 

profundă şi aceste lucruri trebuie rezolvate după părerea mea foarte urgent de către 

Guvern şi de către responsabilii din Guvern şi de către autorităţi", a spus 

președintele, miercuri, într-o conferință de presă la Palatul Cotroceni. 

Iohannis a precizat că din discuțiile cu ministrii Educației și Sănătății „toată lumea 

este constientă” că e nevoie de o perioadă pentru pregătirea secției de votare și 

pentru dezinfecție. 

 

Pe de altă parte, șeful statului a declarat că școala trebuie să înceapă la 14 

septembrie. 

 

„Epidemiologii spun că se poate începe anul școlar și eu sunt de părere că în 14 

septembrie şcoala trebuie să înceapă. Dacă, Doamne ferește, crește numărul de 

persoane care au fost detectate cu acest virus sau dacă crește neașteptat numărul 

persoanelor internate la Terapie Intensivă, sigur că s-ar putea apela un timp scurt la 

metode care au mai fost folosite, învățământul online sau Săptămâna Altfel, care 

există ca și structură în anul școlar. Dar eu sper să nu fie cazul să ajungem acolo.”, 

a precizat Iohannis. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 După 14 ani, Iulian Iancu a fost schimbat din funcția de președinte al 

Comisiei pentru Industrii din Camera Deputaților 

Iulian Iancu, unul dintre cei mai influenți și controversați deputați PSD, a fost 

schimbat din funcția de președinte al comisiei pentru industrii din Camera 

Deputaților, fiind înlocuit cu liberalul Sorin Bumb, cu doar trei luni înainte de 

finalizarea actualei legislaturi. Era o funcție importantă, pe care o deținea din 2006, 

iar din această poziție a putut influența soarta multor legi economice și a căpătat, 

de-a lungul anilor, o influență foarte puternică în sectorul energetic. I s-a oferit în 

schimb funcția de membru în Biroul permanent al Camerei Deputaților. 

 

Totul se întâmplă cu doar trei luni înainte să aibă loc noi alegeri parlamentare. De 

altfel, Iulian Iancu riscă să nu mai fie pus pe listele PSD pentru noul Parlament, 

deoarece, potrivit unor surse politice, nu s-ar afla în grațiile lui Marcel Ciolacu. Și 

chiar dacă ar ajunge pe vreo listă și ar obține un nou mandat, există o probabilitate 

destul de mare să nu mai aibă susținere suficientă pentru o nouă funcție de 

președinte al comisiei. 

 

De altfel, în vară, a încercat să obțină funcția de vicepreședinte al Autoritatea 

Națională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE), însă nu a avut sprijin 

politic din partea propriului partid. Altfel spus, influența sa a început să scadă 

puternic. Vezi Cine este Iulian Iancu. 

 

Motivul pentru care Iulian Iancu a părăsit șefia comisiei pentru industrii ar fi legat 

de Legea care permite Camerei de Comerț să se asocieze cu dezvoltatorii 

Iulius Mall și să construiască 14 turnuri în curtea Romexpo, aprobată de 

Camera Deputaților, cameră decizională. Ar fi fost niște neînțelegeri legate de 

această lege, în condițiile în care comisia pentru industrii a întocmit raportul, 

alături de comisia juridică. Proiectul a trecut cu votul PSD, PNL și PMP. USR și 

UDMR au votat împotrivă și au anunțat că intenționează să atace la Curtea 

Constituțională proiectul. 

 

Sorin Ioan Bumb, noul președinte al comisiei pentru industrii, are pregătire în 

domeniul petrolului și gazelor și a lucrat mai mulți ani pentru Distrigaz Nord, 

devenită, după privatizare, E.ON Gaz.  

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23328200-profil-cine-este-iulian-iancu-nominalizat-psd-vicepremier-pentru-economie-fost-numit-telegramele-wikileaks-omul-gazprom.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-24264619-proiectul-lege-care-permite-camerei-comert-asocieze-dezvoltatorii-iulius-mall-construiasca-turnuri-pana-14-turnuri-curtea-romexpo-aprobat-camera-deputatilor-votul-pnl-psd.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-24264619-proiectul-lege-care-permite-camerei-comert-asocieze-dezvoltatorii-iulius-mall-construiasca-turnuri-pana-14-turnuri-curtea-romexpo-aprobat-camera-deputatilor-votul-pnl-psd.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-24264619-proiectul-lege-care-permite-camerei-comert-asocieze-dezvoltatorii-iulius-mall-construiasca-turnuri-pana-14-turnuri-curtea-romexpo-aprobat-camera-deputatilor-votul-pnl-psd.htm
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A făcut aceeași facultate ca Iulian Iancu, fiind licențiat în forajul sondelor și 

exploatarea zăcămintelor de petrol și gaze, însă cu 6 ani mai târziu, în perioada 

1986 - 1991. Din 1991 până în 2008 a lucrat la Distrigaz Nord (E.ON Gaz). Apoi, 

până în 2016 a deținut diverse funcții în Consiliul Județean Alba. Din 2016 este 

deputat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Companiile ROMAERO şi Sikorsky semnează un memorandum în vederea 

înfiinţării în România a unui centru regional de întreţinere a elicopterelor 

Companiile ROMAERO şi Sikorsky, parte a grupului Lockheed Martin, semnează 

joi un Memorandum de Înţelegere, în vederea înfiinţării în România a unui Centru 

Regional de Echipare şi Întreţinere a Elicopterelor Black Hawk, pentru Europa 

Centrală. 

 

Conform acordului, România ar urma să găzduiască primul centru regional de 

echipare şi mentenanţă Black Hawk. 

 

Black Hawk, cel mai răspândit elicopter multi-rol şi multi-misiune din lume, ar 

urma să fie echipat de ROMAERO atât pentru misiuni militare, cât şi pentru 

operaţiuni de căutare şi salvare, servicii medicale de urgenţă, comandă şi control 

sau transport oficial. Elicopterele Black Hawk vor fi livrate pentru finalizare de 

către ROMAERO din fabrica PZL Mielec, Polonia, cea mai mare capabilitate de 

producţie a Lockheed Martin din afara SUA. 

 

Semnarea Memorandumului va avea loc în prezenţa ministrului Economiei, 

Energiei şi Mediului de Afaceri, Virgil Popescu, ambasadorului Statelor Unite la 

Bucureşti, E.S. Adrian Zuckerman, adjunctului ambasadorului Poloniei în 

România, Natalia Piotrowska şi secretarului de stat pentru industria de apărare, 

Cristian Simu. 
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Ceremonia se va desfăşura în marja evenimentului "Black Sea and Balkans 

Security Forum 2020", pe data de 3 septembrie 2020.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Business Club: Lege cu dedicație la Camera Deputaților? Sute de firme, 

condamnate la dispariție. Piața de carburant, dată peste cap 

Cine sunt inițiatorii legiiCine are de câștigatÎncercările precedente ale ANAF au 

eșuat în justiție 

Camera Deputaților a modificat Codul fiscal, astfel încât elimină din piață orice 

distribuitor de carburant care nu are depozite proprii. Sub pretextul combaterii 

evaziunii, piața este îngustată și asta va duce la dispariția a sute de firme. 

Sunt o grămadă de mici afaceri care preiau carburant din depozitele marilor 

jucători și apoi le distribuie către benzinării indepedente, către agricultori. Și nu 

este vorba doar de supraviețuirea acestora, ci de concurență.  

Pare astfel că bravii noștri parlamentari fac legi cu dedicație, să omoare concurența 

și să întindă covorul roșu unor firme.  Marile grupuri nu se apucă să alimenteze 

tractorul pe teren, dar sunt alții interesați. Și dedicația e pentru ei. 

Comisia Europeană propune schimbări dure și radicale în statele Uniunii Europene. 

România, printre statele afectate 

Lukașenko avertizează: Va fi o baie de sânge în Belarus 

Protestele bulgarilor au îngreunat și mai mult traficul prin vama Giurgiu 

COVID-19 îi obligă pe dascăli să se reinventeze. Ideile unei învățătoare din 

Oltenița 

Cum se poate ieși din „sindromul de cabană” 

Povestea tristă a unor copii care vor să meargă la școală, dar n-au cu ce 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/business-club-lege-cu-dedicatie-la-camera-deputatilor-sute-de-firme-condamnate-la-disparitie-piata-de-carburant-data-peste-cap-1362395#highlight-1362395-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/business-club-lege-cu-dedicatie-la-camera-deputatilor-sute-de-firme-condamnate-la-disparitie-piata-de-carburant-data-peste-cap-1362395#highlight-1362395-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/business-club-lege-cu-dedicatie-la-camera-deputatilor-sute-de-firme-condamnate-la-disparitie-piata-de-carburant-data-peste-cap-1362395#highlight-1362395-3
https://www.digi24.ro/stiri/economie/digi-economic/business-club-lege-cu-dedicatie-la-camera-deputatilor-sute-de-firme-condamnate-la-disparitie-piata-de-carburant-data-peste-cap-1362395#highlight-1362395-3
https://www.digi24.ro/video/comisia-europeana-propune-schimbari-dure-si-radicale-in-statele-uniunii-europene-romania-printre-statele-afectate-1270924
https://www.digi24.ro/video/comisia-europeana-propune-schimbari-dure-si-radicale-in-statele-uniunii-europene-romania-printre-statele-afectate-1270924
https://www.digi24.ro/video/lukasenko-avertizeaza-va-fi-o-baie-de-sange-in-belarus-ce-s-a-intamplat-in-ucraina-va-parea-o-plimbare-in-parc-1362489
https://www.digi24.ro/video/protestele-bulgarilor-au-ingreunat-si-mai-mult-traficul-prin-vama-giurgiu-1362477
https://www.digi24.ro/video/covid-19-ii-obliga-pe-dascali-sa-se-reinventeze-ideile-unei-invatatoare-din-oltenita-1362476
https://www.digi24.ro/video/covid-19-ii-obliga-pe-dascali-sa-se-reinventeze-ideile-unei-invatatoare-din-oltenita-1362476
https://www.digi24.ro/video/cum-se-poate-iesi-din-sindromul-de-cabana-1362472
https://www.digi24.ro/video/povestea-trista-a-unor-copii-care-vor-sa-mearga-la-scoala-dar-n-au-cu-ce-1362471
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Klaus Iohannis: PSD s-a jucat cu legislația și a amăgit pensionarii 

Profesorii din Madrid stau la coadă ca să se testeze pentru COVID 

Cine sunt inițiatorii legii 

E o modificare a legii scandaloasă. Piața angro de carburanți va fi total dată peste 

cap. 

Iar printre inițiatori avem niște nume cunoscute. Florin Iordache, ministrul justiției 

cu a sa celebră „altă întrebare” din epoca Dragnea, vocalul tânăr social-

democrat Alfred Simonis și încă vreo trei de la PSD, cărora li se adaugă niște 

personaje de prin PMP și doi afiliați. 

La vot a trecut cu sprijinul celor doua partide numite și a mai pus umărul și 

UDMR. 

Guvernul este împotriva proiectului, asociațiile din domeniu sunt împotrivă, dar 

printr-un joc transpartinic s-a făcut această mizerie. Jucătorii mici sunt eliminați. 

Cine are de câștigat 

Claudiu Năsui de la USR a acuzat în plen că este o lege cu dedicație, iar 

beneficiară ar fi o companie care își aduce carburantul din Rusia. 

Așa cum spuneam, marile grupuri, Petrom, Rompetrol, Lukoil au depozite 

speciale, dar nu fac acest mic comerț de distribuție. Ele vând direct acestor 

intermediari. Dar și ele pot fi afecate, pentru că dacă acești jucători nu mai 

cumpără de la ele, pierd în fața unor carburnați care ar putea fi importați, de pildă. 

Dintre jucătorii independenți sunt puțini cei care au astfel de locuri speciale de 

stocare a carburanților. E și un regim diferit, presupune autorizarea de 

antrepozitare fiscală, pentru plata accizelor. Nu e un butoi în care bagi motorină. 

Sunt puțini jucători mici care îndeplinesc astfel de condiții. Însă se remarcă un 

nume. Oscar Downstream este cel mai mare comerciant de carburanți neafiliat unui 

mare grup petrolier. Grosul afacerii este business to business. Are câteva 

benzinării, dar nu e ceva relevant. 

 

https://www.digi24.ro/video/klaus-iohannis-psd-s-a-jucat-cu-legislatia-si-a-amagit-pensionarii-1362425
https://www.digi24.ro/video/profesorii-din-madrid-stau-la-coada-ca-sa-se-testeze-pentru-covid-1362424
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Încercările precedente ale ANAF au eșuat în justiție 

Modificarea de acum a Codului fiscal nu este prima încercare de a face aceste 

favoruri prin eliminarea concurenței. Au mai fost vreo trei. 

Au fost la început prin ordine ale președinteului ANAF. Însă prima încercare a fost 

anulată de instanță. Apoi, oamenii din ANAF au anulat ordinul picat în instanță, 

dar au reintrodus rapid unul, cu același conținut. Rapid, ca să prindă pe nepregătite. 

A fost contestat și iarăsi a picat în instanță. Pentru că era un ordin, care nu avea 

susținere în Codul fiscal. Nu a mers așa, atunci s-au dus direct la sursă. Au 

modificat Codul fiscal. Instanța mai apoi vede că legea prevede așa și nu mai are 

ce face. 

Sunt mizerii strigătoare la cer. Care nu trebuie să ajungă în vigoare. Va ajunge la 

președinte pentru promulgare acest amendament, care are dreptul să-l reîntoarcă. 

Iohannis trebuie să conștientizeze implicațiile. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 INS: Scadere dramatica in industria hoteliera. Cu 44,4% mai putini turisti 

fata de anul trecut 

Sosirile inregistrate in structurile de primire turistica in luna iulie au scazut cu 

44,4%, la 917.800, fata de cele din iulie 2019, in timp ce in primele sapte luni 

sosirile au scazut cu 57,8%, la 3,06 milioane fata de perioada similara din 2019, a 

anuntat miercuri Institutul National de Statistica (INS). 

 

Numarul de sosiri, respectiv innoptari nu include persoanele aflate in carantina, 

cazate in structurile turistice. 

 

"In luna iulie 2020, comparativ cu luna corespunzatoare din anul precedent, sosirile 

in structurile de primire turistica cu functiuni de cazare au scazut cu 44,4%, iar 

innoptarile cu 44,7%. Comparativ cu luna iulie 2019, in luna iulie 2020, la punctele 

de frontiera, sosirile vizitatorilor straini au scazut cu 69%, iar plecarile in 

strainatate ale vizitatorilor romani cu 63,8%", arata datele INS. 
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Sosirile inregistrate in structurile de primire turistica in luna iulie 2020 au insumat 

917.800, in scadere cu 44,4% fata de cele din luna iulie 2019. Din numarul total de 

sosiri, in luna iulie 2020, sosirile turistilor romani in structurile de primire turistica 

cu functiuni de cazare au reprezentat 96,7%, in timp ce turistii straini au 

reprezentat 3,3%. In ceea ce priveste sosirile turistilor straini in structurile de 

primire turistica, cea mai mare pondere au detinut-o cei din Europa (88,7% din 

total turisti straini), marea majoritate fiind din tarile apartinand Uniunii Europene. 

 

Innoptarile inregistrate in structurile de primire turistica in luna iulie 2020 au 

insumat 2,436 milioane, in scadere cu 44,7% fata de cele din luna iulie 2019. Din 

numarul total de innoptari, in luna iulie 2020 innoptarile turistilor romani in 

structurile de primire turistica cu functiuni de cazare au reprezentat 97,3%, in timp 

ce innoptarile turistilor straini au reprezentat 2,7%. 

In ceea ce priveste innoptarile turistilor straini in structurile de primire turistica, 

cea mai mare pondere au detinut-o cei din Europa (88,1% din total turisti straini), 

marea majoritate fiinddin tarile apartinand Uniunii Europene. Durata medie a 

sederii in luna iulie 2020 a fost de 2,7 zile la turistii romani si de 2,2 zile la turistii 

straini. 

 

Indicele de utilizare neta a locurilor de cazare in luna iulie 2020 a fost de 28,8% pe 

total structuri de cazare turistica, in scadere cu 17 puncte procentuale fata de luna 

iulie 2019. Indici mai mari de utilizarea locurilor de cazare in luna iulie 2020 s-au 

inregistrat la bungalouri (35%), hoteluri (32,9%), casute turistice (30%), 

campinguri (27,4%), vile turistice (26,8%), spatii de cazare pe nave (25,8%), 

popasuri turistice (24,6%) si pensiuni agroturistice (22,1%). 

 

Sosirile vizitatorilor straini in Romania, inregistrate la punctele de frontiera, au fost 

in luna iulie 2020 de 494.300, in scadere cu 69% fata de luna iulie 2019. 

Mijloacele de transport rutier si aerian au fost cele mai utilizate pentru sosirile din 

strainatate, reprezentand 84,5%, respectiv 13% din numarul total de sosiri. 

 

Plecarile vizitatorilor romani in strainatate, inregistrate la punctele de frontiera, au 

fost in luna iulie 2020 de 874.700, in scadere cu 63,8% comparativ cu luna iulie 

2019.  
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Mijloacele de transport rutier si aerian au fost cele mai utilizate pentru plecarile in 

strainatate, reprezentand 75,8%, respectiv 23,6% din numarul total de plecari. 

 

Sosirile inregistrate in structurile de primire turistica in perioada 1 ianuarie - 31 

iulie 2020 au insumat 3,066 milioane, in scadere cu 57,8% fata de perioada 

similara din 2019. Din numarul total de sosiri, in perioada ianuarie-iulie 2020 

sosirile turistilor romani in structurile de primire turistica cu functiuni de cazare au 

reprezentat 89,3%, in timp ce turistii straini aureprezentat 10,7%. 

 

In ceea ce priveste sosirile turistilor straini in structurile de primire turistica, cea 

mai mare pondere au detinut-o cei din Europa (76% din total turisti straini), iar 

dintre acestia 73,5% au fost din tarile apartinand Uniunii Europene. Innoptarile 

inregistrate in structurile de primire turistica in primele sapte luni din acest an au 

insumat 6,716 milioane, in scadere cu 57,5% fata de cele din perioada similara din 

2019. Din numarul total de innoptari, in perioada ianuarie-iulie 2020 innoptarile 

turistilor romani in structurile de primire turistica cu functiuni de cazare au 

reprezentat 89,4%, in timp ce innoptarile turistilor straini au reprezentat 10,6%. 

 

In ceea ce priveste innoptarile turistilor straini in structurile de primire turistica, 

cea mai mare pondere au detinut-o cei din Europa (74,4% din total turisti straini), 

iar dintre acestia 72,4% au fost din tarile apartinand Uniunii Europene. Durata 

medie a sederii in primele sapte luni a fost 2,2 zile atat la turistii romani cat si la 

turistii straini. 

 

Indicele de utilizare neta a locurilor de cazare in perioada ianuarie-iulie 2020 a fost 

de 22% pe total structuri de cazare turistica, in scadere cu 9,8 puncte procentuale 

fata de perioada 1 ianuarie-31 iulie 2019. Indici mai mari de utilizare a locurilor de 

cazare in perioada ianuarie-iulie 2020 s-au inregistrat la bungalouri (31,1%), 

hoteluri (25,8%), campinguri (22%), spatii de cazare pe nave (21,3%), vile turistice 

(20%), casute turistice (18,7%), hosteluri (17,1%) si pensiuni turistice (16,2%). 
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Pe judete, in perioada ianuarie-iulie 2020, numarul de sosiri ale turistilor in 

structurile de primire turistica cu functiuni de cazare turistica a inregistrat valori 

mai mari in Constanta (458.900), Municipiul Bucuresti (364.600), Brasov 

(340.300), Prahova (150.200), Cluj (128.700), Bihor (122.400), Mures (118.000), 

Sibiu (115.200) si Suceava (107.200), iar innoptarile turistilor au inregistrat valori 

mai mari in: Constanta (1,514 milioane), Brasov (688.800), Municipiul Bucuresti 

(645.900), Prahova (324.900), Bihor (290.900), Valcea (273.300), Mures 

(232.800), Cluj (231.500), Suceava (222.600) si Timis (205.400). 

 

Pe tari, cele mai multe sosiri ale turistilor straini cazati in structurile de primire 

turistica cu functiuni de cazare au provenit din Germania (38.700), Italia (31.200), 

Israel (27.400), Regatul Unit (19.600) si Franta (19.400). Sosirile vizitatorilor 

straini in Romania, inregistrate la punctele de frontiera, au fost in perioada de 

referinta ianuarie-iulie 2020 de 3,219 milioane, in scadere cu 54,9% fata de aceeasi 

perioada a anului trecut. Mijloacele de transport rutier si aerian au fost cele mai 

utilizate pentru sosirile vizitatorilor straini in Romania, reprezentand 80,4%, 

respectiv 17% din numarul total al sosirilor. 

 

Plecarile vizitatorilor romani in strainatate,inregistrate la punctele de frontiera, au 

fost inperioada 1.01.-31.07.2020 de 5995,7 mii, in scadere cu 52,3% comparativ cu 

perioada 1.01.-31.07.2019. Mijloacele de transport rutier si aerian au fost cele mai 

utilizate pentru plecarile in strainatate, reprezentand 69,9%, respectiv 29,5% din 

numarul total de plecari. 

 

Sosirea unui turist se inregistreaza cand o persoana este inscrisa in registrul 

structurii de primire turistica cu functiune de cazare turistica, pentru a fi gazduita 

una sau mai multe nopti. In fiecare structura de primire turistica cu functiune de 

cazare turistica se socoteste o singura sosire pe turist, indiferent denumarul de 

innoptari rezultate din sederea sa neintrerupta. 

 

Innoptarea este intervalul de 24 ore, incepand cu ora hoteliera, pentru care o 

persoana este inregistrata in evidenta spatiului de cazare turistica si beneficiaza de 

gazduire in contul tarifului aferent spatiului ocupat, chiar daca durata de sedere 

efectiva este inferioara intervalului mentionat.  
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Indicele de utilizare neta a locurilor de cazare turistica exprima relatia intre 

capacitatea de cazare turistica in functiune si utilizarea efectiva a acesteia de catre 

turisti, intr-o perioada determinata. Rezulta din calcul prin raportarea numarului 

total de innoptari realizate, la capacitatea de cazare turistica in functiune, din 

perioada respectiva. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Estimare oficiala: aproape 4% din populatia Romaniei a dezvoltat anticorpi 

la COVID-19. "Numarul a crescut cu 2% fata de primele date furnizate in 

vara" 

Aproape 4% din populatia tarii a dezvoltat anticorpi la COVID-19, arata ultimele 

date analizate de directiile de sanatate publica si Institutul de Sanatate Publica, 

dupa interpretarea analizelor a aproape 8.000 de romani. 

 

Intr-un interviu acordat Europa FM, ministrul Sanatatii Nelu Tatatru spune ca, fata 

de primele date furnizate in vara, numarul persoanelor care au dezvoltat anticorpi a 

crescut cu aproape 2%. 

 

In prima etapa, au fost analizate serurile provenite de la 4.000 de persoane, iar in 

cea de-a doua etapa a studiului national, au fost recoltate probe de la aproape 13 

mii de persoane. 

 

"Media europeana si tarile care au avut o infectare mai mare au raportat imunizarea 

de 5-6%. Noi avem o imunizare mica", spune ministrul. 

Nelu Tatatu mai spune ca Ministerul Sanatatii are nevoie de aproximativ 178 de 

milioane de euro numai pentru testari in urmatoarele 5 luni. 

 

Ministrul Sanatatii ar vrea ca institutia sa obtina acesti bani de la Comisia 

Europeana, in contextul in care Romania are acces la fonduri comunitare pentru 

refacerea economiei afectate grav de criza sanitara. 

https://www.europafm.ro/4-din-populatia-tarii-a-dezvoltat-anticorpi-la-sars-cov-2-audio/
https://ziare.com/nelu-tataru/ministrul-sanatatii-stiri/
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Miercuri, 2 septembrie 2020, au fost raportate 1.298 de cazuri noi si 40 de decese, 

in intervalul precedentelor 24 de ore, Romania ajungand astfel la un total de 89.891 

de cazuri confirmate de la inceputul pandemiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România a înregistrat cea mai mare rată a mortalității din cauza Covid-19 

din UE 

România a înregistrat, miercuri, cea mai mare rată a deceselor din cauza Covid-19 

din UE, raportat la 100.000 de locuitori, potrivit unui raport al Centrului European 

pentru Prevenirea şi Controlul Bolilor (ECDC). 

Astfel România are o rată a deceselor de 3,1 la 100.000 de locuitori, potrivit unui 

raport al Centrului European pentru Prevenirea şi Controlul Bolilor. 

 

 

Următoarele două clasate sunt Bulgaria, cu 1,6 și Spania, cu o rată 1. 

Medicul Alexandru Rafila a explicat miercuri că  

rata mare a deceselor este provocată de capacitatea sistemului de sănătate de a trata 

pacienții cu comorbidități. 

„Este preocupant, pentru că, după România, urmează la distanță apreciabilă 

Bulgaria, cu 1,5 decese la 100.000 de locuitori, după care toate țările au o cifră mai 

mică de 1, unele chiar extrem de mică.  

 

https://www.ecdc.europa.eu/en/cases-2019-ncov-eueea
https://www.ecdc.europa.eu/en/cases-2019-ncov-eueea
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24265525-rafila-despre-faptul-romania-are-cea-mai-mare-rata-deceselor-din-indicator-capacitatii-sistemului-sanatate-trata-pacientii-comorbiditati.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24265525-rafila-despre-faptul-romania-are-cea-mai-mare-rata-deceselor-din-indicator-capacitatii-sistemului-sanatate-trata-pacientii-comorbiditati.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24265525-rafila-despre-faptul-romania-are-cea-mai-mare-rata-deceselor-din-indicator-capacitatii-sistemului-sanatate-trata-pacientii-comorbiditati.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24265525-rafila-despre-faptul-romania-are-cea-mai-mare-rata-deceselor-din-indicator-capacitatii-sistemului-sanatate-trata-pacientii-comorbiditati.htm
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Asta demonstrează că pacienții din România care fac infecția cu coronavirus în 

această perioadă sunt, destul de mulți, din categoria persoanelor cu comorbidități, 

care sunt dispuse la forme mai grave, cu complicații, și din păcate se ajunge și la 

deces”, a declarat Rafila, la Digi24, în contextul în care România are o rată a 

deceselor de 3,1 la 100.000 de locuitori. 

Potrivit acestuia, este vorba de un ”indicator al capacității sistemului de sănătate de 

a trata” cazurile cu comorbidități. 

”Avem capacitatea să tratăm acești pacienți, dar nu cu succes. Dar cauza nu putem 

s-o stabilim în acest moment”, a explicat Rafila. 

”Poate fi vorba de o afectare mai mare la pacienții cu comorbidități sau poate fi 

vorba despre unele unități sanitare care nu reușesc să trateze toți pacienții sau 

există unele disfuncționalități”, a adăugat el. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 România, printre cele mai violente țări din UE. Ultima statistică Eurostat 

(2017) o clasează pe locul cinci la rata omorurilor. Nordul Moldovei și 

Oltenia, printre cele mai violente locuri din UE. 
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Deși Țările Baltice și Malta sunt pe primele locuri în ultimele statistici centralizate 

de Eurostat (2016-2017), care raportează numărul omorurilor la suta de mii de 

locuitori, acesta este un efect statistic, rezultat din populația mică a acestor țări.  

Cu 285 de decese care au legătură cu un atac (lovituri cauzatoare de moarte și 

omoruri în toate formele de agravare) România depășește țări cu o populație dublă, 

așa cum ar fi Polonia și este, din punct de vedere numeric, apropiată de nivelul 

unor țări cu populație triplă (Italia – 302 omoruri pe an) sau chiar de patru ori mai 

mare (Germania – 367 de omoruri pe an).  

Ca rată a incidenței, în România au fost în 2017 (ultimul an pentru care există 

statistici) 1,5  omucideri la suta de mii de locuitori, dublu față de media europeană, 

triplu față de Franța și Germania și de peste 11 ori mai multe decât în Marea 

Britanie. 

Din statistica pe zone a Eurostat reiese că Oltenia și Moldova sunt printre cele mai 

nesigure zone din Europa, cu o rată a omorurilor de peste 1,5 omoruri pe an la suta 

de mii de locuitori în Oltenia și peste 2,5 omoruri la suta de mii de locuitori în 

nordul Moldovei. 

Totuși, acest indicator este în scădere atât în România cât și la nivel european. 

Cele mai sigure zone din România sunt Banatul și zona București-Ilfov. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Protest antiguvernamental în Bulgaria: Confruntări între manifestanți și 

poliție / Zeci de persoane, inclusiv polițiști, au ajuns la spital / Jurnaliști ar fi 

fost atacați cu spray lacrimogen de către forțele de ordine 

Mii de oameni din Bulgaria protestează miercuri în fața Parlamentului din Sofia, în 

unul dintre cele mai mari proteste de până acum în două luni de demonstrații în 

care se cere demisia premierului Boiko Borisov, relatează Reuters. 

În timpul protestului au izbucnit confruntări între protestatari și poliție, care a 

atacat manifestanții cu spray cu piper și a arestat 35 de oameni. 
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Protestatarii au aruncat cu ouă, mere și gunoi în clădirea Parlamentului, care este 

extrem de bine păzit. 

Aceștia au zdruncinat de asemenea mașinile poliției, iar aproximativ 100 de ofițeri 

au fost afectați de sprayul cu piper pe care protestatarii l-au folosit împotriva 

forțelor de ordine, a spus șeful Poliției din Sofia, Georgi Hadzhiev. Oficialii din 

sănătate au spus că 45 de persoane, inclusiv ofițeri de poliție, sunt tratate acum în 

spital. 

Pe de altă parte, potrivit site-ului de jurnalism de investigație Bivol, poliția ar fi 

folosit spray cu piper împotriva reporterilor TV. 

Protestatarii au ales ziua de miercuri pentru că este prima zi de reluare a sesiunii 

parlamentare în care premierul va încerca să lanseze controversata sa propunere de 

revizuire a constituției. 

Borisov a spus la mijlocul lunii august, referitor la solicitarea de a demisiona, că 

înțelege dorința profundă de schimbare și că, în acest sens, propune un fel de 

”restart” prin modificarea Legii fundamentale. 

Mișcarea sa însă este privită doar ca o modalitate de a trage de timp, în condițiile în 

care nu deține majoritatea de două treimi necesară pentru formarea unei 

constituante (ulitma a fost constituită în 1991). 

De altfel, demersul său a fost ridiculizat de președintele Bulgariei, Rumen Radev, 

aliat al Partidului Socialist și cel mai mare rival al lui Borisov. ”Poate mafia să 

reformeze țara? Răspunsul este evident: NU!”, a comentat președintele. 

Sub lupa demnitarilor de la Bruxelles 

Spre deosebire de Polonia și Ungaria, scrie Politico, statul de drept din Bulgaria nu 

a făcut obiectul unor sancțiuni, în ciuda corupției oligarhilor extinsă de la domeniul 

construcțiilor ilegale, până la utilizarea abuzivă a agenților serviciilor secrete. 

Protestatarii mai cer și demisia procurorului general Ivan Geshev care refuză să își 

depună mandatul. Singurul care a făcut pasul înapoi a fost ministrul Justiției. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24264517-anunta-cea-mai-ampla-demonstratie-impotriva-lui-boiko-borisov-mafia-oligarhilor-prelua-controlul-asupra-natiunii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24264517-anunta-cea-mai-ampla-demonstratie-impotriva-lui-boiko-borisov-mafia-oligarhilor-prelua-controlul-asupra-natiunii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24264517-anunta-cea-mai-ampla-demonstratie-impotriva-lui-boiko-borisov-mafia-oligarhilor-prelua-controlul-asupra-natiunii.htm
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De ani de zile, Bulgaria a evitat sancțiunile UE pentru simplul motiv că premierul a 

ezitat să deschidă un război ideologic împotriva Bruxelles-ului. Ba, dimpotrivă, a 

fost mereu dornic să afișeze loialitate față de popularii europeni și Merkel, notează 

sursa citată. 

Declanşatorul protestelor a fost apariţia unor imagini în care poliţia scoate un 

politician al opoziţiei de pe o plajă publică folosită ca proprietate privată de Ahmed 

Dogan, un oligarh bulgar. 

În ziua următoare, procuratura a percheziţionat sediul preşedinţiei şi a reţinut doi 

consilieri ai şefului statului sub acuzaţiile de trafic de influenţă şi furt de secrete de 

stat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Belarus. Forțele de ordine au arestat zeci de elevi și de studenți, ieșiți să 

protesteze pe străzile din Minsk. 

Câteva sute de tineri au pichetat marți sediile universităților și liceelor, după care 

au pornit pe străzile din Minsk într-un marș de protest, flancat îndeaproape și 

filmat de forțele de ordine, informează Europa Liberă. Deși aceștia au fost pașnici, 

au cântat și au purtat steagurile opoziției (simboluri interzise de regiul Lukașenko), 

trupele Ministerului de Interne au intervenit brutal, târându-i pe tineri în dube. 

Arestările s-au produs în mai multe locații și cel puțin 28 de persoane au fost 

reținute. Concomitent, muncitorii din mai mule fabrici au oprit lucrul, răspunzând 

parțial apelului la grevă generală lansat de opoziție. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Reacția României la otrăvirea cu noviciok a lui Aleksei Navalnîi. Bogdan 

Aurescu cere o anchetă „minuțioasă și imparțială” 

Reacții de indignare în capitalele occidentaleUn precedent: cazul Serghei Skripal 

Ministrul român de externe, Bogdan Aurescu, afirmă că otrăvirea opozantului rus 

Aleksei Navalnîi este „complet inacceptabilă” şi condamnă acest fapt, vorbind de 

nevoia unei anchete minuţioase şi imparţiale în acest caz, relatează Agerpres. 

„Condamn cu fermitate otrăvirea liderului opoziţiei ruse, Navalnîi, cu neurotoxina 

de tipul noviciok, după cum arată informaţiile transmise azi de guvernul german. 

Acest fapt complet inacceptabil trebuie să fie obiectul unei anchete minuţioase şi 

imparţiale, iar cei vinovaţi trebuie să răspundă în faţa justiţiei”, a scris, miercuri, pe 

contul său de Twitter, şeful diplomaţiei române, Bogdan Aurescu, care se află în 

vizită în Israel. 

I firmly condemn the poisoning of the Russian opposition leader #Navalny with 

the nerve gas #Novichok, as officially reported 2day by the German Government. 

This totally unacceptable act requires thorough and impartial investigation, and 

those responsible should face justice. 

— Bogdan Aurescu (@BogdanAurescu) September 2, 2020 

Analizele efectuate de un laborator al armatei germane au relevat „fără echivoc” că 

opozantul rus Aleksei Navalnîi a fost victima unei otrăviri „cu un agent neurotoxic 

din clasa noviciok”, a anunțat miercuri guvernul german, în condițiile în care 

Aleksei Navalnîi, aflat în comă, a fost adus la Berlin pentru a fi salvat. 

Reacții de indignare în capitalele occidentale 

Însăși Angela Merkel, cancelarul german, a ieșit public miercuri seara și a făcut o 

declarație de presă despre otrăvirea lui Navalnîi, subliniind că Rusia are de dat 

răspunsuri la „întrebări dificile” și cerând partenerilor din UE și NATO să dea „un 

răspuns comun adecvat” la această „tulburătoare” tentativă de asasinat, care încalcă 

„drepturi și libertăți fundamentale”. 

Imediat, principalele capitale europene, dar și Casa Albă au reacționat și și-au 

exprimat indignarea. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/reactia-romaniei-la-otravirea-cu-noviciok-a-lui-aleksei-navalnii-bogdan-aurescu-cere-o-ancheta-minutioasa-si-impartiala-1362408#highlight-1362408-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/reactia-romaniei-la-otravirea-cu-noviciok-a-lui-aleksei-navalnii-bogdan-aurescu-cere-o-ancheta-minutioasa-si-impartiala-1362408#highlight-1362408-1
https://www.agerpres.ro/politica/2020/09/02/bogdan-aurescu-condamn-cu-fermitate-otravirea-liderului-opozitiei-ruse-navalnii--566530
https://twitter.com/hashtag/Navalny?src=hash&ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/hashtag/Novichok?src=hash&ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/BogdanAurescu/status/1301241666020560896?ref_src=twsrc%5Etfw
https://www.digi24.ro/stiri/externe/aleksei-navalnii-a-fost-otravit-cu-noviciok-anunta-guvernul-german-1362206
https://www.digi24.ro/stiri/externe/angela-merkel-aleksei-navalnii-a-fost-tinta-unui-asasinat-cu-noviciok-rusia-are-de-raspuns-unor-intrebari-dificile-1362302
https://www.digi24.ro/stiri/externe/mapamond/casa-alba-otravirea-lui-aleksei-navalnii-este-un-act-absolut-condamnabil-1362384
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Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a condamnat miercuri otrăvirea 

„şocantă” a opozantului rus Aleksei Navalnîi cu un agent neurotoxic de tip 

noviciok şi a cerut Rusiei o anchetă transparentă. 

Un precedent: cazul Serghei Skripal 

Noviciokul, puternic agent neurotoxic de concepţie sovietică, a fost utilizat și 

împotriva fostului agent dublu Serghei Skripal în 2018, pe teritoriul britanic. 

Afacerea a provocat o criză diplomatică între Londra şi Moscova. 

De altfel, Regatul Unit a reacționat rapid după anunțul guvernului german și a 

cerut miercuri Rusiei „să spună adevărul”, considerând „absolut inacceptabilă” 

utilizarea unei „arme chimice interzise”. 

„Guvernul rus trebuie acum să explice ce s-a întâmplat cu dl Navalnîi; vom lucra 

cu partenerii internaţionali pentru a ne asigura că se va face dreptate”, a afirmat 

premierul Boris Johnson. 

La 4 martie 2018, Serghei Skripal şi fiica sa Iulia au fost găsiţi inconştienţi pe o 

bancă la Salisbury, în sudul Angliei, şi au fost spitalizaţi într-o stare gravă. Ei au 

supravieţuit şi sunt acum ascunşi sub protecţie, dar otrăvirea lor a făcut o victimă 

colaterală. O femeie a murit după ce s-a stropit cu ceea ce ea credea că este un 

parfum, dar de fapt era noviciok, aflat într-un flacon găsit de partenerul ei. 

Afacerea a provocat expulzări reciproce de diplomaţi, un gest fără precedent de la 

sfârşitul Războiului Rece, între Rusia şi occidentali. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/mapamond/seful-nato-condamna-otravirea-socanta-a-lui-aleksei-navalnii-1362374
https://www.digi24.ro/stiri/externe/mapamond/ce-este-noviciok-neurotoxina-folosita-pentru-otravirea-lui-alexei-navalnii-1362368

